
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Komisie životného prostredia a verejného poriadku Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

konaného dňa 12.09.2024 

 

v zasadacej miestnosti Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-Petržalka na 8. poschodí  

č. dverí 816 

 

Prítomní: Ing. Lenka Milincká, Mgr. Natália Podhorná (od 17:25), RNDr. Andrej Machlica, 

PhD., Mgr. Mária Riganová, Mgr. Ján Kaľavský, Juraj Valocsay (do 17:45), Ing. arch. Elena 

Pätoprstá 

Ospravedlnení: Gréta Gregorová 

Neprítomní:  

Hostia: Mgr. Zuzana Grečová, JUDr. PhDr. Ing. Juraj Mravec, PhD, MBA 

Trvanie: od 17:00 do 18:35 

PROGRAM: 

1. Schválenie programu rokovania komisie 

2. Správa o plnení rozpočtu MČ Petržalka – za oblasť životného prostredia (p. Grečová) 

3. Návrh Ochrany záujmov MČ Petržalka na riešenom území ZaD 10 UPN BA 

a zabezpečenie výstavby základnej školy pri výstavbe medzi Starým mostom 

a Prístavným mostom (p. Mravec) 

4. Priebežné riešenie EZ na území Petržalky (o.i. lokalita Hydronika DEE; p. Machlica) 

5. Rôzne (požiadavky z predchádzajúcej komisie + iné) 

 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku začala zasadnutie, predsedníčka Ing. Lenka 

Milincká privítala členov komisie a potvrdila, že komisia je uznášaniaschopná. 

 

 

 

 



 

BOD 1 – Schválenie programu rokovania komisie 

Predsedníčka Lenka Milincká predstavila členom komisie jednotlivé body programu a spýtala 

sa členov komisie, či súhlasia s bodmi programu. 

Hlasovanie: 

Prítomných: 6 

Za:  6 

Proti:  0 

Zdržal sa: 0 

 

BOD 2 – Správa o plnení rozpočtu MČ Petržalka – za oblasť životného prostredia 

Pani Zuzana Grečová predstavila členom komisie materiál ohľadom Správy o plnení rozpočtu 

MČ Petržalka za oblasť životného prostredia k 30.06.2024. Vysvetlila, že MČ za prvý polrok 

bola schopná plniť všetky výdavky, ktoré boli nižšie ako predchádzajúci rok, do konca roka 

2024 však bude určitý výpadok príjmov. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Pani Milincká spomenula informačnú kampaň k dotáciám na výstavbu/rekonštrukciu 

kontajnerových stojísk, nakoľko nebola zatiaľ udelená žiadna dotácia a v evidencii je iba jedna 

žiadosť. Pýtala sa, či bola realizovaná kampaň medzi obyvateľmi Petržalky alebo správcami 

bytových domov a ak nie bolo by vhodné ju zrealizovať. Téma propagácie dotácií na KS sa 

riešila už pri zmene VZN o dotáciách na KS, pri tejto veci je nutná spolupráca odd. ŽP s 

komunikačným odd. 

 

Ďalej spomenula výsadbu zelene, ktorá zatiaľ nemá naplnený finančný rozpočet. Do konca roka 

by sa mali vysadiť dreviny ešte za 80 tisíc eur. Do budúcej komisie požaduje predložiť druhové 

zloženie, počty a lokality, kde sa bude realizovať nová výsadba. 

 

Pán Machlica sa pýtal na čerpanie financií na poplatky za odber podzemných vôd. Do budúcej 

komisie by požadoval zoznam konkrétnych objektov, ktorých sa poplatky týkali. 

 

Uznesenie č. 10/2024: 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 



o d p o r ú č a 

 

Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

z o b r a ť  n a  v e d o m i e 

 

Správu o plnení rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka k 30.06.2024. 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 6 

Za:   6 

Proti:   0 

Zdržal sa:  0 

 

BOD 3 – Návrh Ochrany záujmov MČ Petržalka na riešenom území ZaD 10 UPN BA 

a zabezpečenie výstavby základnej školy pri výstavbe medzi Starým mostom a Prístavným 

mostom 

Pán Juraj Mravec a pani Pätoprstá predstavili členom komisie materiál ohľadom Návrhu 

Ochrany záujmov MČ Petržalka na riešenom území ZaD 10 UPN BA a zabezpečenie výstavby 

základnej školy pri výstavbe medzi Starým mostom a Prístavným mostom. Pani Pätoprstá 

vysvetlila, že návrh sa musel prepracovať, výsledkom by mala byť spoločná komisia ŽP a ÚR 

ohľadom všetkých zmien územného plánu hlavného mesta (pripomienky, žiadosť na developera 

a pod.). MČ pripravuje a je zodpovedná za tzv. územný plán zóny. 

 

O 17:25 sa ku komisii pripojila pani Podhorná. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Pán Machlica spomenul, že v danom území sa nachádza pravdepodobná environmentálna záťaž 

(s označením B5 (002) / Bratislava-Petržalka – areál DPMB na skládke odpadov – 

SK/EZ/B5/156) – uložených približne 280 tisíc m3 odpadu. Navrhuje preto spýtať sa developera, 

či už prebehol geologický prieskum, na základe ktorého by sa zistili podrobnejšie informácie 

o predmetnej záťaži. 

 

Pani Pätoprstá vysvetlila, že by to už malo byť zahrnuté v rámci zmeny územného plánu 

(vypracováva sa SEA, EIA). 

 

 

Uznesenie č. 11/2024: 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

ž i a d a 
 

starostu mestskej časti Bratislava-Petržalka, 

 

aby organizačne zabezpečil spoločnú komisiu pre poslancov Komisie územného plánu, 



výstavby a rozvoja a Komisie životného prostredia a verejného poriadku a vyžiadal pre účely 

spojenej komisie materiál zo strany Hlavného mesta SR Bratislava a to, tabuľku 

pripomienok a ich vyhodnotenie k ZMENÁM A DOPLNKOM 10 - zmeny ÚZEMNÝ 

PLÁN HLAVNÉHO MESTA SR BRATISLAVY – v lokalite celomestského centra v 

Petržalke, ( ďalej len „ZaD 10 UPN BA“), ktorého územie je v súčasnosti regulované platným 

ÚZEMNÝM PLÁNOM ZÓNY CELOMESTSKÉ CENTRUM – ČASŤ PETRŽALKA, 

územie medzi Starým mostom a Prístavným mostom ako i zabezpečil zástupcu Hlavného 

mesta SR Bratislava pre účely prerokovania možnej úpravy MEMORANDA O 

POROZUMENÍ A SPOLOČNOM POSTUPE* z dôvodu ochrany záujmov MČ 

Petržalka a zabezpečenie výstavby základnej školy na vysporiadaných pozemkoch 

v riešenom území ZaD 10 UPN BA medzi Starým mostom a Prístavným mostom. 

 

*Memorandum: 

https://www.google.com/url?sa=t&source=web&rct=j&opi=89978449&url=https://zverejnova

nie.bratislava.sk/bratislava/zmluvy/uham00001/%3Fdl1%3D1&ved=2ahUKEwisqZHBt72IAx

VTSPEDHfv1E6IQFnoECB0QAQ&usg=AOvVaw1Qtlt6KwECEBQxzPu_F3s2  

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 7 

Za:  5 

Proti:  0 

Zdržal sa: 2 

 

O 17:45 sa p. Valocsay ospravedlnil, že musí odísť. 

 

BOD 4 – Priebežné riešenie EZ na území Petržalky (o.i. lokalita Hydronika DEE) 

Pán Andrej Machlica v krátkosti vysvetlil členom komisie informácie ohľadom 

environmentálnej záťaže na území Petržalky v lokalite Hydronika DEE. Vysvetlil, že je to 

závažnejšia záťaž vzhľadom na výskyt chrómu po bývalej prevádzke. Zároveň pripravil 

uznesenie, za ktoré komisia hlasovala. 

 

Prebehla diskusia. 

Členovia komisie sa pýtali aj na riešenie uznesenia ohľadom EZ z predchádzajúcej komisie a 

naďalej trvajú aj na oslovení spol. Slovnaft aj Okresného úradu tak, ako bolo uvedené v uznesení 

z predchádzajúceho stretnutia komisie. 

Uznesenie č. 12/2024: 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

ž i a d a 

 

mestskú časť Bratislava-Petržalka o oslovenie spoločnosti HYDRONIKA DEE ohľadom 

environmentálnej záťaže B5(005)/Bratislava-Petržalka – HYDRONIKA DEE – areál bývalého 

https://www.google.com/url?sa=t&source=web&rct=j&opi=89978449&url=https://zverejnovanie.bratislava.sk/bratislava/zmluvy/uham00001/%3Fdl1%3D1&ved=2ahUKEwisqZHBt72IAxVTSPEDHfv1E6IQFnoECB0QAQ&usg=AOvVaw1Qtlt6KwECEBQxzPu_F3s2
https://www.google.com/url?sa=t&source=web&rct=j&opi=89978449&url=https://zverejnovanie.bratislava.sk/bratislava/zmluvy/uham00001/%3Fdl1%3D1&ved=2ahUKEwisqZHBt72IAxVTSPEDHfv1E6IQFnoECB0QAQ&usg=AOvVaw1Qtlt6KwECEBQxzPu_F3s2
https://www.google.com/url?sa=t&source=web&rct=j&opi=89978449&url=https://zverejnovanie.bratislava.sk/bratislava/zmluvy/uham00001/%3Fdl1%3D1&ved=2ahUKEwisqZHBt72IAxVTSPEDHfv1E6IQFnoECB0QAQ&usg=AOvVaw1Qtlt6KwECEBQxzPu_F3s2


závodu ZŤS SK/EZ/B5/1181, konkrétne o sprístupnenie záverečnej správy/správ o sanácii EZ, 

záverečnej správy z posanačného monitoringu a nižšie uvedených správ z archívu spoločnosti 

týkajúcich sa predmetnej EZ. 

 

Konkrétne ide o správy: 

 

Černohous, Karel: Špeciálny geologický prieskum zameraný na zistenie chrómu v zeminách 

v závode Hydronika Z-01 Bratislava, Petržalka, 1990 (archív Hydroniky) 

 

Pedohyg: Informatívna správa o sledovaní a odstraňovaní zvýšeného obsahu Cr6+ 

v podzemnej vode v areáli Hydronika Bratislava, a.s. (archív Hydroniky) 

 

Zvarík, Igor – Chlebík, Pavol: Správa o realizácii akcie „Likvidácia chrómom 

kontaminovanej zeminy a betónu v starej chromovni haly M 1 v a.s. Hydronika“ (archív 

Hydroniky) 

 

Zdôvodnenie: Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-

Petržalka v rámci priebežnej revízie stavu EZ na území mestskej časti vykonáva kompletizáciu 

dostupných informácií k jednotlivým EZ pre účely rozhodovacích procesov a návrhy na rozvoj 

mestskej časti. Poznanie a identifikácia možných rizík vyplývajúcich z prítomnosti EZ na území 

Petržalky umožnia mestskej časti komplexne posudzovať či už existujúce alebo budúce plány 

vo využívaní daných území. 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 6 

Za:  6 

Proti:  0 

Zdržal sa: 0 

 

BOD 5 – Rôzne (požiadavky z predchádzajúcej komisie + iné) 

 

 

Pán Valocsay žiada o účasť p. Kuklovského na ďalšej komisii – p. Kuklovský zabezpečoval 

umiestnenie dravcov na strechy bytových domov kvôli riešeniu problémov s holubmi/vranami 

v inej mestskej časti. 

 

Pán Machlica sa pýtal na meteostanice na území Petržalky, či sa niečo posunulo ďalej v tejto 

veci. Pani Milincká informovala o inštalácii 40 ks meteostanínc v rámci celej BA, doplnila že 

by chcela participovať na výbere miest a umiestniť ich hlavne v priestore, kde obyvatelia často 

cítia zápach. Pán Machlica taktiež prejavil záujem participovať na výbere miest pre 

meteostanice. 

 

Členovia komisie požadujú od odd. ŽP informáciu, či už boli nakúpené meteostanice pre MČ. 

 

Členovia komisie spomenuli podnety obyvateľov ohľadom silného zápachu v niektorých 

častiach Petržalky, ktorý bolo cítiť približne od 14. augusta. Keďže už v tejto veci bola oslovená 

inšpekcia životného prostredia, požadujú informáciu ohľadom výsledkov, keď príde odpoveď. 



 

Pani Pätoprstá informovala, že generálny prokurátor podal dovolanie v kauze Pečnianskeho lesa. 

 

Pani Riganová informovala, že majú pravidelné sťažnosti na komunitnú záhradu Jasovská od 

pána, ktorý im neustále posiela podnety a sťažuje sa na zápach, hluk. Pýtala sa, či aj MČ eviduje 

od neho podnety v danej veci. Tajomníčka komisie odpovedala, že zatiaľ neevidujú žiadne 

sťažnosti na komunitnú záhradu. 

 

Pán Kaľavský informoval, že zaznamenali väčší úhyn vtáctva na jednom mieste (vrany, drozdy 

– väčšinou odrastené mláďatá) z dôvodu nakazenia sa týchto jedincov západonílskym vírusom. 

Dodal, že takéto podozrivé nálezy je potrebné nahlásiť na pohotovostnú linku Štátnej ochrany 

prírody: 0903 298 333. Infikované zvieratá vírus na človeka neprenášajú. 

 

 

 

Na záver poďakovala predsedníčka komisie Ing. Lenka Milincká všetkým členom komisie a 

hosťom za účasť. 

 

 

 

 

 

Ing. Lenka Milincká 

predsedníčka komisie, v.r. 

Zapísané dňa 12.09.2024 

Zapísala: Bc. Zuzana Brzová 


